
Moties ALV VNG 14 juni 2023

Nr Onderwerp Ingediend door: Inhoud Pre-advies VNG Advies 
Enschede

Toelichting advies Enschede

7a-1 Rechtvaardige, 
langjarige, solide, 
duurzame 
gemeentefinanciën

Beesel Verzoekt het VNG-bestuur om: 
- Alles in het werk te stellen om bij 
het Rijk structureel € 3 miljard bij te 
plussen in het gemeentefonds en 
de daarbij horende (beleids-) 
vrijheid met ingang van de 
Rijksmeerjarenbegroting 2024; 
- Zo lang het tekort van € 3 miljard 
niet is opgelost en er geen sprak is 
van stabiele, solide en duurzame 
gemeentefinanciën: 
o Geen nieuwe bestuurlijke 
akkoorden te sluiten of afspraken te 
maken met het Rijk; 
o Bestaande taken en akkoorden 
met het Rijk, ook die zich in de fase 
van invoering bevinden, door te 
lichten op mogelijkheden om deze 
te bevriezen of in te trekken en de 
leden hierover te informeren 
uiterlijk in de aanloop naar de BALV 
in het najaar; 
o Zorg te dragen dat de meest 
kwetsbare groepen in onze 
samenleving hierdoor niet in 
de knel komen; 

Scharen achter 
resolutie “Naar 
een 
rechtvaardig, 
duurzaam en 
solide meerjarig 
financieel 
perspectief” en 
de motie in te 
trekken.

Instemmen



- Langjarige, rechtvaardige en 
ruimere financiële positie van 
gemeenten centraal te stellen in 
elke boodschap van de VNG; 
- Daarbij gebruik te maken van een 
breed instrumentarium in relatie 
tot de inzet van de vereniging om 
het gesprek met het Kabinet te 
voeren en een oplossing te 
bereiken; 
- Om mee te werken aan een 
oplossing met betrekking tot het 
financieel toezicht, door in 
gesprek te gaan met de provinciale 
toezichthouders over wat wel en 
wat niet kan.  
- Alles in het werk te stellen om bij 
het Rijk de begrotingsregels met 
betrekking tot de inzet van 
incidentele middelen te 
versoepelen en bij de beoordeling 
van de financiële positie in te 
steken op financiële wendbaarheid 
en weerbaarheid, in navolging van 
de essaybundel van de raad 
voor het openbaar bestuur; 
- De punten uit deze motie in te 
brengen in het begrotingsproces 
2024 van het Rijk en te laten 
verwerken in de 
septembercirculaire 2023 en/of zo 
spoedig mogelijk daarna; 



- Gezamenlijk te pleiten bij het 
Kabinet voor het uitwerken van de 
aanbevelingen van de 
adviesraden in het rapport  “Elke 
Regio Telt”; 
- Vanuit de VNG een voorstel aan 
het Rijk wordt opgesteld op basis 
van het rapport “Elke Regio 
Telt”, met input van de netwerken, 
en dit  zo spoedig mogelijk en niet 
later dan 2 september aan te 
bieden aan het Kabinet en de 
Tweede Kamer.  

7a-2 “Afschaffen 
opschalingskorting”

Leidschendam-
Voorburg

Oproep aan het bestuur van de 
VNG om: 
- Het rijk te verzoeken om de 
opschalingskorting na jarenlange 
bevriezing (2020-2025) definitief 
af te schaffen, dat bekend te maken 
in duidelijke taal en zonder 
voorbehouden, en dit te 
verwerken bij de september-
circulaire 2023; 
- Totdat deze beëindiging van de 
opschalingskorting is bekend 
gemaakt als uitgangspunten in 
de gesprekken met het rijk te 
hanteren: 
- geen nieuwe bestuurlijke 
akkoorden te sluiten of andere 
(tijdelijke) afspraken te maken met 
het rijk; 

Scharen achter 
resolutie “Naar 
een 
rechtvaardig, 
duurzaam en 
solide meerjarig 
financieel 
perspectief” en 
de motie in te 
trekken.

Instemmen



- bestaande akkoorden met het rijk 
die zich in de fase van invoering 
bevinden, door te lichten op 
mogelijkheden om deze te 
bevriezen of in te trekken en de 
leden hierover te informeren 
uiterlijk in de aanloop naar de BALV 
in het najaar; 
- bij voorgaande twee punten wel 
zorg te dragen dat de meest 
kwetsbare groepen in onze 
samenleving hierdoor niet in de 
knel komen.  

7a-3 Resolutie Naar een 
rechtvaardig, duurzaam 
en solide meerjarig 
financieel perspectief”

VNG-bestuur Vraagt de leden om in te stemmen 
met de in de volgende VNG-inzet

Aanscherping 
van de 
resolutie is 
noodzakelijk

De motie van de VNG is nog te 
weinig concreet. Dit door termen 
als ‘we zetten ons in voor …”, “we 
gaan in overleg met kabinet …” 
en “in gesprek met 
toezichthouders …”. 
Het meest concreet wordt de 
resolutie nog bij onderstaande 
tekst, maar ook daar is niet 
helemaal duidelijk waar de VNG 
dan concreet op in zet met welk 
bedrag het accres opgehoogd 
moet worden. 
“Meer specifiek zetten we, met 
betrekking tot het tekort van 3 
miljard dat vanaf 2026 ontstaat 
via het gemeentefonds, in op de 
volgende punten: 



1. Ophogen van het 
gemeentefonds en herstel van 
het accres vanaf 2026
2. De opschalingskorting 
definitief te schrappen
3. Een toereikende en 
stabiele indexering van het 
gemeentefonds om loon-, prijs- 
en volumeontwikkelingen op te 
kunnen vangen, inclusief de 
stijging van de zorgvraag ”

7b-1 “Richtlijn gezamenlijke 
inzet/financiering POH 
Jeugd GGZ”

Brummen   De motie bevestigt het belang van 
de functie Praktijkondersteuner 
Huisartsen Jeugd en roept op 
om het gesprek aan te gaan met 
zorgverzekeraars om een richtlijn te 
maken, die duidelijkheid geeft 
over de financiering en 
verantwoordelijkheden van de POH 
Jeugd GGZ. 

Overnemen Instemmen Een landelijke richtlijn kan 
behulpzaam zijn bij de 
gesprekken met de 
zorgverzekeraar en schept 
helderheid in de 
verantwoordelijkheidsdeling.

7b-2 Hervormingsagenda 
Jeugd

Dijk en Waard, 
Schagen en 
Hoorn

Akkoord gaan met de 
Hervormingsagenda Jeugd met 
daarbij een oproep aan het VNG-
bestuur om  
zich in te spannen voor structurele 
financiële middelen vanaf 2026 en 
zich in te zetten voor een  
aantal randvoorwaarden. Die zien 
met name op een routekaart voor 
wetgeving, een  
implementatieplan getoetst op 
uitvoerbaarheid en helderheid 
rondom de deskundigencommissie.

Overnemen Instemmen 
met de motie

De motie geeft aan zich hard te 
blijven maken voor structurele 
middelen vanaf 2026 en vraagt 
om een routekaart, planning en 
implementatieplan om de agenda 
uit te voeren. Dit is in lijn met de 
Enschedese zorgpunten tav 
financiën en uitvoerbaarheid van 
de agenda en vraag om deze 
randvoorwaarden te scheppen.



7b-3 Hervormingsagenda 
Jeugd

Groningen Nu niet akkoord met de 
Hervormingsagenda Jeugd en op de 
BALV een nieuw akkoord 
voorleggen,  
waarvoor de volgende aanvullende 
randvoorwaarden worden 
gevraagd: 
- VNG maakt zich hard voor 
structurele middelen vanaf 2026 
- Routekaart met wetgeving 
- Regioscan voor elke regio 
- Deskundigencommissie weegt ook 
inspanningen van rijk en andere 
partners mee 
- Stevige relatie tussen maatregelen 
en beoogde financiële besparing 
- Rijk geeft helderheid over 
autonome groei en onvoorziene 
omstandigheden

Ontraden Niet 
instemmen

Enschede deelt de zorg  tav 
financiën en haalbaarheid 
agenda. Echter niet instemmen 
met het akkoord betekent dat 
voor 2024 en 2025 de 
bezuinigingen al ingaan. Voor nu 
is er geen aanvullende ruimte in 
de onderhandelingen met het 
Rijk. Dit is het maximaal haalbare.

7b-4 Een uitvoerbare 
Hervormingsagenda 
Jeugd 

Nissewaard Steun voor de Hervormingsagenda 
Jeugd, maar wel zorgen over de 
uitvoerbaarheid en de 
financiële situatie vanaf 2026. 
Daarom verzoekt deze gemeenten 
om de volgende voorwaarden 
voor het vervolg: 
1. In oktober een 
implementatieplan gereed te 
hebben voor gemeenten 
2. Een uitvoeringstoets op het 
implementatieplan uit te voeren. 

Overnemen Instemmen Deze motie is vergelijkbaar met 
motie 7b-2 van Dijk en Waard. Er 
wordt ingestemd met het 
onderhandelingsakkoord maar 
geeft signaal af dat in de 
uitvoering de haalbaarheid van 
de inhoudelijke agenda en 
financiële besparingen bewezen 
moeten worden.



3. Inzetten in overleg met Rijk en 
IPO voor een toelichting hoe 
gemeenten 2026 e.v. in de 
meerjarenraming kunnen opnemen.  
4. Afspreken dat alle partners van 
de hervormingsagenda zich 
inzetten.

7b-5 Ontschotting Jeugdhulp Almere en Zeist De motie markeert het belang dat 
de Hervormingsagenda zich mede 
richt op het versterken van de 
samenhang naar de andere 
leefdomeinen van jongeren en 
meer specifiek het onderwijs. Dat 
dient 
bij te dragen aan een meer 
preventieve, laagdrempelige 
groepsgerichte aanpak. 
Ontschotting in de financiering kan 
daaraan een belangrijke impuls 
geven. De motie roept op in de 
uitwerking van de 
Hervormingsagenda daarmee 
rekening te houden en te 
bevorderen dat ook de minister van 
OCW zich committeert aan de 
Hervormingsagenda en bijdraagt 
aan de versterking van de 
samenhang tussen jeugdhulp en 
onderwijs.  

Overnemen Instemmen Het belang van een goede 
aansluiting onderwijs – jeugdhulp 
onderschrijft Enschede. De 
hervormingsagenda onderstreept 
het belang van jeugdhulp in 
relatie tot andere domeinen, 
waaronder onderwijs te bezien. 
Het gesprek aangaan met het 
ministerie van Onderwijs over 
commitment op de agenda en 
stappen te zetten in ontschotten 
van de budgetten ondersteunt 
deze beweging.  

7b-6 Niet bouwen zonder 
vertrouwen

Heerlen e.a. Geen akkoord op de 
Hervormingsagenda Jeugd en 
verzoek aan het VNG-bureau om tot 
het  volgende resultaat te komen: 

Ontraden Niet 
instemmen

Deze motie is vergelijkbaar met 
de motie van Groningen. Het 
advies daar was in 
overeenstemming met pre-advies 



- Structureel ruimere financiële 
middelen vanaf 2026 en een 
ingroeipad van vier jaar 
- Een regioscan per regio 
- Diverse verzoeken rondom 
implementatie 
- Nieuwe toelichting van het rijk 
over delen 511 mio bezuiniging die 
voor rekening risico rijk in het 
regeerakkoord en heet deel 380 
mio dat met meer onzekerheid 
omgeven is.  
- Dit resultaat op de Najaars ALV 
van 1 december 2023 wederom 
voor te leggen. 

VNG om de motie niet aan te 
nemen. 
De zorgpunten onderschrijven we 
maar instemmen met deze motie 
betekent dat de bezuinigingen 
gelijk voor de jaren 2024 en 2025 
ingaan. Dit is niet wenselijk. 

7b-7 Hervormingsagenda 
Jeugd

Apeldoorn Akkoord gaan met de 
Hervormingsagenda Jeugd met 
daarbij een oproep aan het VNG-
bestuur om zich 
in te spannen voor structurele 
financiële middelen vanaf 2026 en 
zich in te zetten voor een aantal 
randvoorwaarden.

Overnemen Instemmen Zie motivering 7b-2.

7d-1 “Brandbrief 
asielbeleid”

Alphen aan de 
Rijn

Roept het bestuur van de VNG op: 
1. Een brandbrief te sturen aan het 
kabinet en hierin op te roepen tot 
het nemen van maatregelen 
die de instroom verminderen en de 
uitstroom van uitgeprocedeerde 
asielzoekers verbeteren. 
2. In de brandbrief een oproep te 
doen aan het kabinet om het 
nemen van maatregelen die de 

Verzoek aan 
indieners om 
zich te scharen 
achter de 
resolutie “Uit de 
opvangcrisis 
komen en 
blijven” van het 
bestuur en te 
overwegen de 

Onthouden 
van stemming

Gelet op de gevoeligheid van dit 
thema in Enschede adviseren we 
het college om zich op dit punt te 
onthouden van stemming. De 
gemeenteraad moet zich nog 
over dit onderwerp uitspreken: 
het raadsvoorstel dat zij op 1 mei 
hebben ontvangen staat nu 
geagendeerd voor de stedelijke 
commissie Sociaal van 19 juni en 



instroom te verminderen ook 
binnen de EU te bespreken. 
3. In deze brandbrief de landelijke 
overheid op te roepen om werk te 
maken van het versnellen van 
de asielprocedure zodat mensen 
sneller zekerheid hebben en uit 
kunnen stromen. 
4. In de deze brandbrief de 
landelijke overheid op te roepen 
om meer ondersteuning te bieden 
aan 
gemeenten, o.a. financieel, om de 
opvang leefbaar en menselijk te 
houden.

motie niet in 
stemming te 
brengen.  

voor de raadsvergadering van 26 
juni. Het raadsbesluit komt dan 
dus te laat om nog als 
uitgangspunt van stemming te 
dienen in de ALV waar deze 
resolutie op de agenda staat.

7d-2 Resolutie Asiel en 
Opvang

VNG-bestuur Het bestuur vraagt de leden om in 
te stemmen met de in de resolutie 
opgenomen VNG-inzet richting het 
kabinet

Onthouden 
van stemming

Gelet op de gevoeligheid van dit 
thema in Enschede adviseren we 
het college om zich op dit punt te 
onthouden van stemming. De 
gemeenteraad moet zich nog 
over dit onderwerp uitspreken: 
het raadsvoorstel dat zij op 1 mei 
hebben ontvangen staat nu 
geagendeerd voor de stedelijke 
commissie Sociaal van 19 juni en 
voor de raadsvergadering van 26 
juni. Het raadsbesluit komt dan 
dus te laat om nog als 
uitgangspunt van stemming te 
dienen in de ALV waar deze 
resolutie op de agenda staat.



8-1 Motie directie 
vertegenwoordiging 
gemeenten in ROAZ 
(Regionaal Overleg 
Acute Zorg)

Bronckhorst 
e.a.

In de motie spreken de indieners 
zich uit over hun zorgen over de 
impact van het sluiten en 
afschalen van acute zorg afdelingen 
in het nabijgelegen ziekenhuis 
(Zutphen). Indieners stellen dat 
gemeenten onvoldoende inspraak 
hebben gehad in dit besluit. 
Indieners roepen op tot directe 
vertegenwoordiging van 
gemeenten in de ROAZ.   

Ontraden Niet 
instemmen 
met de motie

Er wordt voorgesteld om een taak 
die niet bij de gemeente ligt naar 
ons toe te trekken om daarmee 
te voorkomen dat lokale 
ziekenhuizen sluiten. Ook in 
Twente maken we ons zorgen 
over het voortbestaan van 
afdelingen in de lokale 
ziekenhuizen. Daarom hebben we 
vorige ALV ook de motie van 
Gorinchem (behoud 
streekziekenhuizen) gesteund. 
Het middel om dit te bereiken is 
niet om lid te worden van het 
ROAZ. Wat belangrijk is, is dat we 
een sterke relatie met de GGD 
hebben en via die lijn de positie 
van de regio actief inzetten. 
Mede ook gezien de regionale 
functie van ziekenhuizen. 

8-2 Verkrijgen van een 
wetenschappelijk 
onderbouwde, 
landelijke 
en generieke regeling 
op het gebied van het 
gebruik van chemische 
bestrijdingsmiddelen in 
relatie 

Buren In de motie spreekt de gemeente 
(gelegen in de Betuwe) de zorg uit 
dat we in Nederland voor een 
grote woningbouwopgave staan; 
ook in de gemeenten waar veel 
agrarische activiteit plaats heeft. 
In gemeenten met veel agrarische 
activiteit (met name 
bomen/gewassen die bespoten 
worden met 

Overnemen Instemmen We krijgen er nooit klachten over, 
maar dat wil nog niet zeggen dat 
er dus nooit spuitnevel van 
omliggende percelen bij 
woningen terecht komt.
Intern gaan wij sowieso nog na of 
wij in onze bestemmingsplannen 
of vergunningen ook een 
spuitzone van 50 meter tussen te 
bespuiten agrarische percelen en 
woningbouw hebben 



tot de omvang van 
spuitzones t.b.v. 
woningbouw.

gewasbeschermingsmiddelen) 
wordt spanning ervaren omtrent 
spuitzones in relatie tot de afstand 
van woningen en recreatie- en 
onderwijsvoorzieningen.
De motie draagt het bestuur op bij 
het Rijk aan te dringen om z.s.m. 
met een duidelijke, 
wetenschappelijk onderbouwde, 
landelijke en generieke regelgeving 
te komen m.b.t. spuitzonering 
t.b.v. woningbouw om op een 
eenvoudige manier af te kunnen 
wijken van de standaard 
afstandsregels als de situatie zich 
daartoe leent. Voorts wordt 
verzocht een voorstel aan de ALV 
voor te leggen voor regelgeving 
m.b.t spuitzonering.

voorgeschreven en in hoeverre 
we daar op handhaven.

8-3 Vereenvoudigen en 
versoepelingen 
procedure korte 
wapenstok boa’s

Ede De indieners willen een 
eenvoudiger en administratief 
minder belastende procedure voor 
gemeenten m.b.t. de aanvraag van 
de korte wapenstok voor hun 
Buitengewone 
opsporingsambtenaren (Boa’s). 
Daarnaast willen de indieners een 
grotere stem van de lokale 
driehoek in de beoordeling of 
plaatselijke Boa’s de beschikking 
moeten krijgen over de korte 
wapenstok. 

Overnemen Instemmen Enschede heeft vooralsnog geen 
behoefte aan de korte 
wapenstok, eea afhankelijk van in 
de toekomst te verrichten 
taken/inzet. In dat kader werken 
we momenteel aan een visie.
Wel vinden we het van belang dat 
de aanvraagprocedure 
eenvoudiger en administratief 
minder belastend zou kunnen zijn 
en dat de lokale driehoek hierin 
een grotere stem zou moeten 
hebben.



Indieners vragen het VNG Bestuur 
in gesprek te gaan met de minister 
van Justitie en Veiligheid 
(JenV) om hierop aan te dringen.  

8-4 “Geen NIS2 in de keten, 
voordat we iets weten”

Heemstede Oproep aan bestuur om in dialoog 
met het Ministerie van JenV, BZK en 
andere relevante ministeries 
overeenstemming te bereiken over 
de concept wetgeving als vertaling 
van de NIS2 richtlijn met de 
volgende inzet: 
- de gemeenten zijn geen sector of 
uitvoeringsorgaan maar een 
medeoverheid. Respecteer dat; 
- wees kritisch bij het bepalen van 
de reikwijdte van de wetgeving. 
Bekijk op basis van gewenst 
effect welke ‘labels’ (‘belangrijk’, 
‘essentieel’) van toepassing worden 
verklaard in relatie tot het 
toezichtstelsel en maak helder 
welke stelselhouders welke 
verantwoordelijkheid draagt; 
- biedt in het belang van de 
implementatie integraal afgewogen 
en samenhangende wetgeving 
aan. Nu zijn meerdere ministeries 
los van elkaar met de voorbereiding 
bezig; 
- voorzie de gemeenten van 
structureel budget voor de 
implementatie en uitvoering; 

Overnemen Overnemen Er is nog veel onduidelijk over de 
NIS2 met name over de 
reikwijdte. Zo is het onbekend of 
en in welke mate de NIS2 van 
toepassing wordt op gemeenten. 
De VNG moet actief met 
ministerie JenV en BZK 
meedenken over de tekst van de 
wetgeving en de scope van de 
wet. Daarnaast voorziet de NIS-
richtlijn ook in de mogelijkheid 
van “hoofdelijke 
aansprakelijkheid” voor 
organisaties die zich schuldig 
maken aan “grove nalatigheid of 
opzet”. 
Dit is niet passend is voor 
overheden. Tot slot heeft de 
VNG/IBD een belangrijke rol bij 
de invoering van de NIS2 door 
gemeenten. We moeten 
voorkomen dat alle gemeenten 
hier zelf mee gaan worstelen. 
Daarom zal het fijn zijn dat de IBD 
voldoende menskracht heeft om 
goede handreikingen te maken 
voor de implementatie om 
daarmee gemeenten te 
ontlasten. 



- zorg voor een parallel programma 
om in voldoende menskracht te 
kunnen voorzien voor de 
implementatie en uitvoering; 
- verlenging implementatietijd: 
o breng een reëel tijdspad van 
implementatie in kaart 
o schets per stap wat gemeenten te 
doen staat om tot (tijdige) 
implementatie te komen 
- beleg verantwoordelijkheid en 
aansprakelijkheid op een manier die 
recht doet aan en passend 
is bij de rechtstatelijke 
uitgangspunten van het openbaar 
bestuur in Nederland.

8-5 Bijdrage structurele 
middelen van het rijk 
voor de uitvoering 
van de Omgevingswet

Hoeksche 
Waard

De motie roept het bestuur op om: 
- er bij het Rijk op aan te dringen 
structureel financiële middelen 
beschikbaar te stellen voor de 
extra benodigde ambtelijke 
capaciteit en de hogere 
inschalingskosten voor een 
adequate 
uitvoering van de taken die de 
Omgevingswet met zich meebrengt 
en waarmee gemeenten 
belast worden; 
- en vanaf 1 januari 2024 tot het 
moment dat structurele middelen 
beschikbaar komen, ter 

Overnemen Instemmen Gaat om het rijk alert te houden 
op het punt dat de 
Omgevingswet veel meer budget 
vraagt dan we voor de huidige 
uitvoering van juridische taken in 
het fysieke domein (met name 
Wabo-taken) nodig hebben. Niet 
alleen omdat het tijdelijk allemaal 
veel werk vergt, maar vooralsnog 
is het “zo langdurig tijdelijk” dat 
je het ook structureel kan 
noemen. Kortom: een claim 
gericht op structurele verhoging 
van het uitvoeringsbudget is iets 
om te ondersteunen
En dat is allemaal gewoon omdat 
het nieuwe Omgevingswet-stelsel 



overbrugging, de incidentele 
middelen voor de implementatie 
van de Omgevingswet, ter 
compensatie van de extra 
benodigde capaciteit te verhogen.

het werk eenvoudigweg veel 
moeilijker maakt.

8-6 Starterslening ook voor 
woonwagens 2023

Hoorn In contact en overleg te treden met 
de stichting Stimuleringsfonds 
Volkshuisvesting Nederlandse
gemeenten (SVn) om het product 
van de starterslening ook 
beschikbaar te stellen voor
woonwagens.

Overnemen Onthouden 
van stemming

Wij hebben in Enschede bewust 
gekozen om geen koopplekken 
toe te voegen. Daarmee is 
onthouden van stemming dan 
wel zuiver.

8-7 Verhogen NHG-norm 
voor woonwagens en 
standplaatsen 2023 

Land van Cuijk ▪ verzoekt het VNG-bestuur in 
contact en overleg te treden met de 
minister van BZK om, aanvullend op 
de eerdere inflatiecorrectie, de 
voorgestelde aanpassing van de 
NHG-normen op de kortst mogelijke 
termijn ingevoerd te krijgen; 
▪ in het verlengde hiervan ook een 
aangepaste NHG-norm voor te 
stellen, om de verduurzaming van 
bestaande woonwagens te 
stimuleren;  
▪ samen met het ministerie te 
bevorderen dat financiële 
instellingen bij de beoordeling en 
verstrekking 
van hypothecaire leningen geen 
onnodige beperkingen opleggen die 
in de weg staan aan de uitvoering 
van het (landelijke) woonwagen- en 
standplaatsenbeleid.

Overnemen Onthouden 
van stemming

Wij hebben in Enschede bewust 
gekozen om geen koopplekken 
toe te voegen. Daarmee is 
onthouden van stemming dan 
wel zuiver.



8-8 ‘Openbreken Cao SW 
en cao Aan de slag’ 

Losser In de motie spreekt de gemeente 
de zorg uit dat werknemers onder 
de cao’s SW en Aan de slag niet 
zoals ‘reguliere’ 
gemeenteambtenaren worden 
gecompenseerd voor de gestegen 
inflatie. De gemeente 
wil door middel van de motie 
oproepen om beide cao’s open te 
breken om verbeteringen van de 
arbeidsvoorwaarden af te spreken. 
De motie roept het bestuur op om 
in gesprek te gaan met de Kamer 
Inclusieve Arbeid over het 
openbreken van beide cao’s en het 
Rijk aan te spreken om hiervoor de 
benodigde middelen 
beschikbaar te stellen.

Overnemen Instemmen Enschede steunt deze motie

8-9 Financiering 
Bodemtaken

Oostzaan Als de Omgevingswet op 1 januari 
2024 in werking treedt worden alle 
gemeenten volledig  bevoegd gezag 
voor de bodemkwaliteit verplaatsen 
van grond, omgang 
bodemverontreiniging en  
bodemsanering). Er zijn eind 2022 
bestuurlijke afspraken met het Rijk 
gemaakt over  ondersteuning van 
gemeenten bij het uitvoeren van de 
bevoegd gezag taak bodem onder 
de  Omgevingswet.  
 Belangrijk onderdeel element van 
de bestuurlijke afspraken bodem is 
dat alle partijen (Unie, I&W,  IPO en 

Overnemen Instemmen Het gaat om het rijk alert te 
houden op het punt dat de 
Omgevingswet veel meer budget 
vraagt dan we voor de huidige 
uitvoering van juridische taken in 
het fysieke domein (met name 
Wabo-taken) nodig hebben. Niet 
alleen omdat het tijdelijk allemaal 
veel werk vergt, maar vooralsnog 
is het “zo langdurig tijdelijk” dat 
je het ook structureel kan 
noemen. Kortom: een claim 
gericht op structurele verhoging 
van het uitvoeringsbudget is iets 
om te ondersteunen



VNG) hebben onderkend dat er 
onzekerheid is over de bekostiging 
van de uitvoering van  de 
bodemtaak onder de 
Omgevingswet. Vandaar dat is 
afgesproken dat de uitvoering van 
de bodemtaak gemonitord wordt 
en dat er jaarlijks 3 miljoen 
beschikbaar is om knelpunten in de  
uitvoering van die taak door 
omgevingsdiensten op te kunnen 
lossen.  
De motie refereert hieraan en geeft 
daarnaast nu al het signaal dat de 
middelen die gemeenten  
hebben waarschijnlijk ontoereikend 
zijn. Vandaar dat deze gemeenten 
oproepen om: 
• Druk te zetten achter start en 
afronding van de monitoring om 
inzicht te krijgen in heteffect van 
de Omgevingswet op de uitvoering 
van de bodemtaken; 
• Bij het Rijk te bepleiten dat, in 
ieder geval tot afronding van de 
landelijke monitoring,gemeenten 
– waar nodig – financieel worden 
ondersteund om zekerheid te 
bieden dat de beschikbare 
capaciteit met de daarbij horende 
kennis & expertise blijft behouden.

En dat is allemaal gewoon omdat 
het nieuwe Omgevingswet-stelsel 
het werk eenvoudigweg veel 
moeilijker maakt.

8-10 “Verandering opzet 
Werkkostenregeling in 

Papendrecht De gemeente Papendrecht verzoekt 
de VNG om erop aan te dringen dat 

Overnemen Instemmen Het punt dat aangekaart wordt 
door Papendrecht herkennen wij 



relatie tot politieke 
ambtsdragers”.  

er voor gemeenten twee aparte 
werkkostenregelingen (WKR) 
komen: één voor werknemers en 
één voor politieke ambtsdragers.  
Dat er nu één WKR is voor 
werknemers en politieke 
ambtsdragers, leidt ertoe dat een 
onevenredig deel van de vrije 
(onbelaste) ruimte in de WKR wordt 
gebruikt voor de vergoedingen voor 
politieke ambtsdragers en dat er te 
weinig ruimte overblijft voor 
onbelaste vergoedingen voor 
werknemers.  
Dit probleem doet zich voor bij 
kleinere gemeenten. Omdat 
werkgevers zich op de arbeidsmarkt 
onder andere onderscheiden met 
onbelaste vergoedingen, leidt dit 
tot een achterstand op de 
arbeidsmarkt van kleine ten 
opzichte van grotere gemeenten.

ook. Een deel van de vrije ruimte 
in de WKR wordt gebruikt door 
de politieke ambtsdragers. In 
Enschede gaat het  om ruim 80K 
die hierdoor niet beschikbaar is 
voor de medewerkers. Gelet op 
het bedrag en het totaal vrije 
bedrag in de WKR is dit voor 
Enschede niet een groot 
percentage – dit zal idd bij een 
kleine gemeente wellicht een 
grotere aanslag zijn.

8-11 ‘uitvoering Landelijke 
Beëindigingsregelingen’

Reusel-de 
Mierden

In de motie spreekt de gemeente 
de zorg uit dat de uitvoering van 
Landelijke Beëindigingsregelingen 
(LBV en LBV+) gevolgen heeft voor 
met name landelijke gemeenten 
met een groot buitengebied. De 
zorg ziet op de uitvoering van de 
LBV en LBV+ regeling in relatie tot 
de beschikbare capaciteit en 
expertise binnen gemeenten, onder 
andere met betrekking tot 

Overnemen Instemmen Deze lijn kiezen we ook met de 
samenwerkende gemeenten in 
Zuidoost Twente en hebben we 
ook als zodanig onderling 
gecommuniceerd.



Ruimtelijke Ordening en 
Vergunningverlening, toezicht en 
handhaving.  
De motie draagt het bestuur op bij 
het ministerie nogmaals het belang 
te benadrukken van een 
realistische en werkzame planning 
voor het uitvoeren van de LBV en 
LBV+ regeling, in aanvulling 
op alle inspanningen die de VNG al 
heeft verricht in diverse 
werkgroepen met het ministerie 
van LNV en provincies. Voorts 
wordt opgeroepen de 
mogelijkheden te verkennen van 
verlenging van termijnen in 
individuele gevallen, indien de 
beoordeling van een 
herbestemming in het voortraject 
langer duurt dan voorzien.

8-12 Meerderheidsbelang 
van het rijk in regionale 
netbeheerders via 
uitgifte nieuwe 
aandelen

Ridderkerk Verzoekt het bestuur van de VNG: 
• Het kabinet te verzoeken om te 
bezien hoe zij 
meerderheidsaandeelhouder kan 
worden van de regionale 
netbeheerders via de uitgifte van 
nieuwe aandelen. Dit met als doel 
om voldoende investeringsruimte 
te creëren bij de regionale 
netbeheerders om de benodigde 
infrastructuur voor de 
energietransitie sneller vorm te 
geven.  

Ontraden Instemmen Deze motie roept op het kabinet 
te verzoeken om 
meerderheidsaandeelhouder te 
worden in de netbeheerders. Dat 
is een prima plan. De gemeenten 
hebben hier geen middelen voor 
terwijl het rijk deze wel heeft. En 
zo kan rijk zelf invloed uitoefenen 
op het versnellen van allerlei 
benodigde initiatieven. 



8-13 Onderhandelingen 
arbeidsvoorwaarden 
cao ‘SW en cao Aan de 
slag.

Sudwest-
Fryslan

In de motie spreekt de gemeente 
de zorg uit dat er onderscheid in 
beloning is ontstaan tussen 
werknemers onder de cao’s SW en 
Aan de slag en de reguliere 
gemeenteambtenaren. 
Werknemers onder de cao’s SW en 
Aan de slag niet worden 
gecompenseerd voor de gestegen 
inflatie waardoor een deel van de 
werknemers kampt met financiële 
problemen. Werknemers onder de 
cao Gemeenten wel een nieuwe 
cao hebben met compensatie. 
In de motie spreekt de gemeente 
uit dat gemeenten voor zowel de 
gemeenteambtenaren, de 
werknemers onder de Cao SW als 
de cao Aan de slag werkgever zijn 
en zij voor alle werknemers goede 
arbeidsvoorwaarden wil. 
De motie roept het VNG bestuur op 
om bij minister Schouten aan te 
dringen op: 
- Compensatie voor de werknemers 
onder de Cao SW en cao Aan de 
slag vergelijkbaar met de 
compensatie van 
gemeenteambtenaren; 
- Een reiskostenvergoeding 
beschikbaar te stellen conform de 
regels van de belastingdienst 
(0,21 per kilometer).

Overnemen Instemmen Enschede steunt deze motie



8-14 Duidelijkheid over 
beschikbare financiële 
middelen voor de 
invoeringskosten 
Omgevingswet

De Bilt e.a. De motie roept het bestuur op om: 
- ervoor te zorgen dat het Rijk vóór 
1 juli 2023 bevestigt dat de in het 
coalitieakkoord toegezegde 
middelen voor de financiering van 
de invoerings- en transitiekosten 
van de Omgevingswet 
beschikbaar zal worden gesteld via 
de uitkeringen in het 
Gemeentefonds.

Overnemen Instemmen 
met de motie

Er zitten al grote risico’s aan de 
invoering van de Omgevingswet 
vast. Met een tekort aan budget 
worden die risico’s alleen maar 
veel groter.
Alle reden dus om een motie te 
ondersteunen die aan het rijk 
vraagt daarover tijdig 
duidelijkheid te geven. In dat 
verband is 1 juli al erg laat – maar 
eerder zal het waarschijnlijk niet 
worden.

10-1 Verenigingsstrategie 
2030  

De Bilt, 
Zutphen, 
Houten, 
Meierijstad, 
Raalte

In de motie “Van onderop naar de 
top!” spreekt een aantal 
gemeenten 
die zijn vertegenwoordigt in het 
M50-netwerk de zorg uit dat de 
gelijkwaardige inbreng van de 
netwerken niet goed geborgd is in 
de nieuwe Verenigingsstrategie 
2030. Voorgesteld wordt om de 
netwerken een formele positie te 
geven in de omkeringsstrategie en 
de governance.        
De motie onderschrijft dat goed tot 
uitdrukking komt in de strategie dat 
gemeenten een krachtig collectief 
naar het rijk willen zijn en willen 
werken vanuit een 
langetermijnstrategie, maar dat de 
samenwerking met de netwerken 

Overnemen Instemmen De motie kan worden gesteund 
indien dit voor alle netwerken 
geldt dus ook de G40. De VNG 
stelt in het preadvies ook voor 
om de motie over te  nemen. In 
het dictum van de motie wordt 
gevraagd om een formele positie 
van de gemeentelijke netwerken 
in de ‘omkeringsstrategie’. De 
VNG heeft in zijn preadvies 
aangegeven dat de strategie geen 
‘governance’ bevat. Met dat 
gegeven is de zorg van het via de 
motie introduceren van een extra 
bestuurlijk gremium (dus drukte) 
weggenomen. G40 steunt met 
dien verstande ook deze motie. 



nog onvoldoende belicht en 
uitgewerkt is in de strategie.  


